
Kontakt- og Udviklings Ørådet 
Christiansø 

 

Referat for møde i Kontakt- og Udviklings Ørådet 

Dato: 3. oktober 2023 Sted: Hønsehuset kl. 19.00 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Deltagere  

Formand Vibeke Møller Jensen (VMJ) Peter Klerens Karmark (PKK) 

Anne Marie Koefoed (AMK) (afbud) Malene Schlott (MS) (afbud) 

Administrator Søren Thiim Andersen (STA) Erik Christensen (EC) 

Souschef Christian Bøgelund Christiansen (CBC)                                Tilhørere: 1 stk. 

-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------         

1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt 
 
2. Meddelelser fra formanden 
Intet at bemærke. 
  
3. Orientering fra administrationen 
Christiansø Folkeuniversitet 

Naturparkrådet inviterer til en spændende foredragsrække over vinteren og foråret. Tanken bag er 
at skabe en god og hyggelig ramme om samvær på kryds og tværs af gamle og nye øboere, unge 
og ældre, dem der ved en masse om øerne, og dem der er ved at lære øernes natur, kultur og 
historie at kende. Samtidig med, at vi forhåbentligt alle bliver klogere på de øer, hvor vi 
allesammen bor og lever. Datoerne for at deltage i Christiansø folkeuniversitetet vil snart blive 
slået op.  
 

4. Opfølgning på fællesmødet 20. september  

Mødet forløb rigtig godt og der kom flere konstruktive tilbagemeldinger på udviklingsplanen. Vi 
drøftede at det er et ønske, at der skabes flere møder, hvor alle øboere kan komme til orde og 
hvor samtalerne kan faciliteres af en ordstyrer. Her kunne stormøderne være et fint udgangspunkt 
for sådanne fælles drøftelser.  
Det forslås, at Ørådet på et senere møde beslutter en aktivitet som markerer igangsættelsen af  
udviklingsplanen i foråret 2024. 
 

5. Parkeringslicenser Gudhjem/VMJ 

VMJ har genindsendt ansøgningen til Bornholms Regionskommune (BRK) om at få forøget antallet 
af parkeringslicenser til øboerne. Der ansøges om det samme antal licenser, der tidligere har 
været ansøgt om. Ansøgningen vil i BRK blive behandlet på et møde d. 6. december 2023. VMJ 
giver en tilbagemelding, når der er kommet en afklaring i sagen. Parkeringslicenserne tildeles af 
Ørådet og administreres af Christiansø Administration. 
 

6. Henvendelse fra beboer om Støj i gaden – arbejdsrelateret/VMJ  



Kontakt- og Udviklings Ørådet 
Christiansø 

Der har været en henvendelse fra en øbo om støj fra maskiner i Gaden på Christiansø. CA 
bestræber sig på at tage hensyn til øboerne med hensyn til støj fra arbejdspladsen. Der pågår i 
denne tid flere arbejder på Christiansø både i lejemål og udenfor på facaderne. Der vil generelt 
kunne forventes støj fra arbejdspladsen efter kl. 06:00. Der er i CA lavet en særlig aftale om 
anvendelsen af øens kran, og at denne som udgangspunkt kun anvendes efter kl. 08:00.   
 
7. Stormøde 7. november 2023 – forberedelse/ VMJ  

Brian Roth fra Forsvarsministeriets departement deltog under punktet på telefon. 
 

Vi drøftede forslag til punkter til dagsorden på stormøde herunder fællessang, til- og fraflytning, 
orientering om dødsfald, valghandlingen til Ørådet, status på projekterne for havnen, energi og 
spildevand. Det forslås, at Støtteforeningen kommer med et oplæg for de kommende aktiviteter i 
foreningen. Det forslås, at formanden for Hytteforeningen og Christiansøfarten fortælle om deres 
oplevelser i sæsonen. Derefter drøfter vi i fællesskab hvordan sæsonen er gået på øen – hvad er 
gået godt og hvad skal være bedre. VMJ koordinerer dagsorden og sender udkast til Ørådet. 
 
8. Valg til Ørådet 2023/VMJ  

Der er to medlemmer af Ørådet (Erik og Anne Marie), der er på valg. Der bliver orienteret om 
valghandlingen på stormødet. Selve valghandlingen er beskrevet i vedtægterne for Ørådet og 
koordineres i år af Brian Roth. 

 

9. Mødedatoer 2024/ VMJ  

Vi afholder årets første møde i Ørådet d. 9. januar 2024. Det nye Øråd konsoliderer sig på mødet 
efter valget og aftaler årets mødedatoer. 
 
10. Evt.  
Distribution af referat fra ø-rådsmøde: Referatet distribueres til øboere, medlemmer af ø-råd, 
departementet samt formanden for Hytteforeningen. 
 
Ø-råds referater: Referater godkendes af hele Ørådet inden distribution. 
Det aftales, at der er en kort frist for indsigelser på referatet – hvis ikke der er reageres inden 
fristen, så opfattes det som godkendt. 
 
Vibeke Møller Jensen/ formand 
Anne Marie Koefoed /næstformand                      


